

[Text]

Mr. Edwards: At this point in our deliberations is the real question, is it, Mr. Chairman? I see no difficulty in continuing in the open today.

Mrs. Finestone: Mr. Chairman, I prefer all committee business to be done in the open except in very specific cases. So I would certainly agree with the continuation of this meeting in the open and any and all such meetings except where otherwise contra-indicated.

The Chairman: Is that fair to committee members?

Some hon. members: Agreed.

The Chairman: The question is: for further proceedings in the committee, do we wish to call witnesses or have others appear before the committee? What is the pleasure of the committee?

Mr. Edwards: I would like to indicate to the committee that it appears to be a relatively non-controversial bill and the government would be prepared to proceed now clause by clause, if that is the wish of the committee.

Mrs. Finestone: Mr. Chairman, with due respect, I would like to see this bill go through, but not before a series of organizations that have indicated their interest has appeared before the committee. So I am not prepared for clause-by-clause study until we have heard the witnesses.

Mr. Edwards: They are not here.

Mrs. Finestone: We have two of them here that I know of. I have submitted to you, for your information—and if you wish, I will read it—the list of members of groups I would like to have here. I do believe my colleague from the NDP, who is not here, also has submitted a list. I have not seen his list, but I would like to indicate those I would like to hear: the National Museums Corporation; the Canadian Museums Association; the Professional Institute of the Public Service; the Canadian Society of Zoologists; an individual whose name is Marian McLean—in the instance of Marian McLean, I would prefer to have the clerk investigate exactly what the nature of her interest is, and the clerk could advise the committee, and then I would be prepared to support her request—and of course, the Minister of Communications, unless you are appearing in his place, Jim. That is perfectly acceptable.

• 1900

Mr. Edwards: Or a suitable surrogate.

Mrs. Finestone: Suitable surrogate. Always suitable surrogate. Should we send all these things to Brian so he knows we support the candidacy?

I wonder if the clerk has heard from any other groups and what Mr. Waddell requested.

Have any aboriginal groups indicated an interest?

[Translation]

M. Edwards: Vous voulez dire maintenant, n'est-ce pas, monsieur le président? Je ne vois pas de problème à ce que nous continuions à siéger aujourd'hui en public.

Mme Finestone: Monsieur le président, je préfère que toutes les réunions aient lieu en public sauf dans des cas très précis. Je serais donc d'accord pour que cette réunion se poursuive en public et qu'il en soit ainsi pour toutes nos autres réunions sauf contre-indication.

Le président: Êtes-vous d'accord?

Des voix: D'accord.

Le président: La question est la suivante: Pour les prochaines réunions, souhaitons-nous convoquer des témoins ou d'autres personnes à comparaître devant notre comité? Quel est votre bon plaisir?

M. Edwards: J'aimerais indiquer aux membres du comité que ce projet de loi ne semble pas prêter le flanc à controverse et que le gouvernement serait disposé à passer dès maintenant à l'étude article par article si le comité est d'accord.

Mme Finestone: Monsieur le président, sauf votre respect, j'aimerais que ce projet de loi soit adopté mais pas sans qu'auparavant une série d'organismes qui ont indiqué leur intérêt n'aient comparu devant nous. Je ne suis donc pas disposée à passer à l'étude article par article tant que nous n'aurons pas entendu de témoins.

M. Edwards: Ils ne sont pas là.

Mme Finestone: Il y en a deux ici présents que je connais. Je vous ai fait remettre, à titre d'information—et si vous le souhaitez, je peux la lire—la liste de membres de groupes que j'aimerais entendre. Je crois que mon collègue du NPD, qui n'est pas là, a également soumis une liste. Je n'ai pas vu sa liste, mais j'aimerais indiquer ceux que j'aimerais entendre: la Société des musées nationaux; l'Association canadienne des musées; l'Institut professionnel de la Fonction publique; la Société canadienne des zoologistes; une personne du nom de Marian McLean—dans le cas de Marian McLean, je préférerais que le greffier se renseigne pour savoir exactement quelle est la nature de son intérêt et en fonction de ce qu'il nous dira, j'appuierai ou n'appuierai pas sa requête—et bien entendu, le ministre des Communications, à moins que vous ne comparassiez à sa place, Jim. Cela me convient parfaitement.

M. Edwards: Ou un remplaçant convenable.

Mme Finestone: Un remplaçant convenable. Toujours convenable. Devrions-nous envoyer toutes ces choses à Brian afin qu'il sache que nous appuyons sa candidature?

Je me demande si le greffier a été contacté par un de ces groupes ou un de ceux de M. Waddell.

Y a-t-il des groupes d'autochtones qui se sont manifestés?